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واکنش سردار نصیری به بازنشر شایعه 
بازداشتش

سردار نصیری در واکنش به بازنشر مجدد شایعه بازداشتش 
که پس از ســه سال مطرح شــده اســت، آن را به دلیل 
شکست های پی درپی دشمنان از ســپاه دانست و گفت: 
ســرباز ولایت و پاسدار انقلاب اسلامی هســتم و خدا را 
شــاکرم که حیات من در دفاع مقدس و سنگر پاسداری 
از نظام و انقلاب در سپاه رقم خورده است. به گزارش ایلنا، 
روزنامه نیویورک تایمز در روزهای اخیر مدعی بازداشــت 
سردار نصیری به اتهام همکاری با سرویس اطلاعاتی رژیم 
صهیونیستی )موساد( شد که این خبر موردتوجه رسانه های 
معاند نیز قرار گرفت. طرح این ادعا در واقع بازنشر شایعه ای 
است که در سال ۱۳۹۸ و پس از مراسم تودیع سردار نصیری 
از فرماندهی حفاظت ســپاه توسط رسانه های ضدانقلاب 
فارسی زبان مطرح شــده بود و در همان مقطع نیز توسط 
ســردار رمضان شریف سخنگوی سپاه تکذیب و تاکتیکی 
نخ نما شده که معمولاً پس از تغییر و تحولات سپاه توسط 
دشمنان مطرح می شود، عنوان شده بود. سردار سرتیپ دوم 
پاسدار علی نصیری نیز که در همان مقطع طرح این شایعات 
را به دلیل نقش خود در حوزه های حفاظتی دانسته بود؛ در 
واکنش به بازنشر مجدد و غیرحرفه ای این شایعه که پس 
از تغییرات جدید سپاه و پس از سه سال مجدداً مطرح شده 
اســت، آن را به دلیل شکست های پی درپی نظام سلطه و 
صهیونیسم از سپاه به عنوان یکی از ارکان مهم نظام مقدس 
جمهوری اسلامی دانست و گفت: این گونه اقدامات توسط 
دشــمنان زخم خورده از انقلاب باهدف ناامید کردن مردم 
نسبت به سپاه و اقدامات مؤثر این نهاد مردمی و نیز مرهم 
گذاشتن بر شکست هایشان صورت می پذیرد. سردار نصیری 
با تأکید بر اینکه ســرباز ولایت و پاســدار انقلاب اسلامی 
هســتم، گفت: خداوند متعال را شاکرم که حیات من در 
دفاع مقدس و سنگر پاسداری از نظام و انقلاب اسلامی در 
سپاه پاسداران رقم خورده است و امیدوارم عاقبت به خیری و 

شهادت در این لباس مقدس برایم حاصل شود.
 

رئیس جمهور در روز ملی صنعت و معدن:
تصمیمات خلق الساعه به ضرر حمایت از 

تولید و صنعت است
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی، صبح دیروز شنبه در 
مراسم روز ملی صنعت و معدن با قدردانی از همه فعالان 
عرصه صنعت و معدن کشور گفت:  ۱۲سال است که رهبر 
معظم انقلاب اقتصاد را محور نام گذاری سال ها قرار داده اند 
و در شش سال اخیر بر توجه به تولید تأکید ویژه داشته اند. 
رئیس جمهور با بیان اینکه تولید یکی از محورهای اصلی 
خلق قدرت برای کشور است، افزود: دولت مردمی به تبعیت 
از تأکیدات مقام معظم رهبری و ضرورت های توسعه اقتصاد 
کشــور، حمایت از تولید، تلاش برای رفع موانع پیش روی 
تولید و تأکید بر توســعه صادرات را وظیفه خود می داند. 
دکتر رئیسی فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان را »افسران 
میدان تولید و خلق قدرت ملی« دانســت و اظهار داشت: 
دشــمن برای عقب  نگاه داشــتن کشــور و ضعیف کردن 
مؤلفه های خلق قدرت که تولید جزو مهم ترین آن هاست، 
تــلاش می کند روند تولید را مختل و ضعیف کند. وظیفه 
ما در برابر این تلاش ها حمایت از تولیدکنندگان و فعالان 
اقتصادی به عنوان افسران این میدان است. رئیس جمهور 
تصریح کرد: فعالیت در هر میدانی به طور طبیعی مشکلات 
و سختی هایی دارد و فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان باید 
بدانند که موفقیت در مسیر تولید به عزم و اراده پولادین، 
برنامه ریزی دقیق و تلاش مستمر نیاز دارد. آیت الله رئیسی 
با تأکید بر ضرورت توجه بیشــتر به گسترش فعالیت های 
دانش بنیان با هدف ایجاد مشاغل و محصولات دانش پایه 
خاطرنشــان کرد: تولیدات دانش بنیان توانایی و ظرفیت 
رقابت پذیری بالاتــری در بازارهای جهانی و داخلی دارند. 
رئیس جمهور با بیان اینکه روز ملی صنعت و معدن فرصت 
مناســبی است تا علاوه بر قدردانی از زحمات و تلاش های 
تولیدکنندگان و فعــالان اقتصادی، مرور و بازنگری نیز به 
فعالیت ها و دســتاوردهای این حوزه داشته باشیم، گفت: 
این جمع بهترین محل برای تشــریح و تبیین آسیب ها و 
مشــکلات و نیز ارائه راهکارهای برون رفت از مشکلات و 
غلبه بر موانع است. دکتر رئیسی خطاب به فعالان اقتصادی 
حاضر در مراسم با تأکید بر اینکه برای تبیین مشکلات و 
ارائه راهکارها به این جلسه بسنده نکنید و تا رفع واقعی و 
نهایی مشکل پیگیر موضوع باشید، افزود: پس از تأکید مقام 
معظم رهبری در دیدار با فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان 
مبنی بر تدوین سند جامع صنعت کشور، دولت کارگروهی 
را مأمور تهیه این ســند کرد که با مشــورت کارشناسان 
پیش نویس خوبی تهیه شــده و در حال طی مراحل نهایی 
شــدن است. رئیس جمهور در ادامه تنقیح قوانین و پرهیز 
از تصمیمات خلق الســاعه را ازجمله اقدامات برای هموار 
شدن مسیر تولید عنوان کرد و اظهار داشت: آینده باید برای 
فعالان اقتصادی و صنعتی قابل پیش بینی باشد تا بتوانند 
برای آن برنامه ریزی کنند و ضرورت این پیش بینی پذیری 
پرهیز از اتخاذ تصمیمات خلق الساعه است. آیت الله رئیسی 
در ادامه با بیان اینکه قویاً مدافع و موافق نظریه دولت چابک 
هستم، تصریح کرد: دولت باید تصدی گری های خود را در 
اقتصاد رها کرده و در جایگاه هدایت، حمایت و نظارت قرار 
گیرد. البته آقای فاطمی امین تشــخیص اولویت ها را نیز 
از مســئولیت های دولت عنوان کردند که نکته صحیحی 
است. رئیس جمهور خاطرنشــان کرد: میدان فعالیت باید 
به بخش خصوصی واگذار شود و دولت از تصدی گری های 
خود کاسته و وزن نظارتی و حمایتی خود را افزایش دهد. 
چابک ســازی دولت و جلوگیری از فربه شــدن و افزایش 
هزینه های دولت باید مدنظر همه نهادها و دستگاه ها به ویژه 
دولت و مجلس شورای اسلامی باشد. آیت الله رئیسی تلاش 
برای نیل فعالیت های تولیدی به بهره گیری هر چه بیشتر از 
دانش ها و دستاوردهای نوین علمی را از دیگر ضرورت های 
رونق تولید دانست و اظهار داشت: دانش اگر ضمیمه تولید 
و صنعت نشود، به شکل پایان نامه در دانشگاه باقی می ماند. 
دانشــگاه باید کنار بازار، صنعت و معــدن بیاید و در این 
زمینه صنایع بزرگ و ســنگین باید بیش از دیگر صنایع و 

فعالیت های تولیدی موردتوجه باشند.

خبر

همدلی| طی سال های گذشته هر بار که به 
خاطر ســوءتصمیمات و شرایط کشور مردم 
معترض شده اند در واکنش به این اعتراضات 
جمعی از مســئولان به این فکر افتاده اند که 
اعتراضات مردمی را ســاماندهی کنند. این 
اتفاق تنها مختلف به یک دوره یا یک جناح 
سیاسی هم نبوده بلکه در تمام ادوار گذشته 
این اتفاق رخ داده اســت. به خصوص آنکه در 
ســال های اخیر به خاطر شرایط بد اقتصادی 
اعتراضات اقشار مختلف مردمی افزایش یافته 
اســت و در واکنش به آن نمایندگان چندبار 
برای تدویــن طرحی دراین بــاره پیش قدم 
شــده اند؛ اما هر بار هم این ایــده آنان برای 
ســامان دهی اعتراضــات و تجمعــات هم با 
واکنش منفی افکار عمومی مواجه شده است 
و هم این که کارشناسان به آن ایراد حقوقی و 
ساختاری گرفته اند. حالا هم دوباره نمایندگان 
به این فکر افتاده اند راهی را که گذشــتگان 
چند بار امتحان کرده اند دوباره امتحان کنند.

دو اصل در قانون اساســی جمهوری اسلامی 
به موضوع فعالیت احزاب و تشکیلات سیاسی 
و همچنین برپایی راهپیمایی ها اشــاره کرده 
اســت. در اصل  بیست و ششم قانون اساسی 
آمده است: »احزاب ، جمعیت ها، انجمن های  
سیاســی  و صنفی  و انجمن های  اســلامی  یا 
اقلیت های  دینی  شناخته شده  آزادند، مشروط 
به  این که  اصول  استقلال ، آزادی ، وحدت  ملی ، 
موازین  اسلامی  و اســاس  جمهور اسلامی  را 
نقض  نکنند. هیچ کس  را نمی توان  از شرکت  
در آن ها منع کرد یا به  شرکت  در یکی  از آن ها 

مجبور ساخت .«
همچنین اصل  بیست و هفتم قانون اساسی 
جمهــوری اســلامی به صراحــت می گوید: 
»تشــکیل  اجتماعــات  و راه پیمایی ها، بدون  
حمل  سلاح ، به شــرط آن که  مخل  به  مبانی  

اسلام  نباشد آزاد است .«
بااین حال به گفته بســیاری از کارشناســان 
سال هاست که دولت های مختلف با استناد به 
قوانین موضوعه این اصل را نادیده می گیرند 
و تــلاش می کنند که هــر تجمعی پیش از 
برگزاری از وزارت کشور مجوز دریافت کند؛ 
اما بااین وجود طی سال های اخیر اعتراضات 
اقشار مختلف مردمی نشــان داده که مردم 
تلاش می کنند از همان ظرفیت قانون اساسی 
برای احقاق حــق خود اســتفاده کنند؛ اما 
بااین حال هم دولت و هم مجلس همچنان در 
مقابل در پی آن هستند تا این تجمعات را با 

عنوان ساماندهی محدود و کنترل کنند.
به طور مثال بعدازآنکه در ســال ۹6 در زمان 
دولت روحانی یک سلسله اعتراضات مردمی 
ایــران را فراگرفت دولت به تکاپو افتاد تا این 
شــرایط را کنترل کند. این اعتراضات که از 
مشــهد و با فرمان مخالفان دولت شروع شده 
بود خیلی زود در اســتان های دیگر گسترش 
یافت. به همین خاطر در همان ســال دولت، 
مجلس و شــورای شــهر تهــران در پی آن 
شــدند که اوضاع تجمعات اعتراضی کنترل 
شــود. هیات وزیران در خرداد ســال ۹7 به 
پیشــنهاد وزارت کشــور و به اســتناد اصل 

۱۳۸ قانون اساســی، محل های مناسب برای 
تجمع های گروه های مختلــف مردمی را به 
شــرح زیر تعیین کرد: »الف- در تهران: ۱- 
وزرشــگاه های دستجردی، تختی، معتمدی، 
آزادی و شهید شیرودی )با هماهنگی وزارت 
ورزش و جوانان(، ۲- بوستان های گفت وگو، 
طالقانی، ولایت، پردیسان، هنرمندان و شهر، 
۳- ضلع شــمالی مجلس شــورای اسلامی. 
ب- در سایر شهرها: شــوراهای تأمین برای 
شهرهای با جمعیت کمتر از یک میلیون نفر، 
یک محل و با جمعیت بیش از آن، دو محل 
را با لحاظ شــرایط زیــر تعیین می  کنند:۱-

قابلیت دسترسی و داخل در محیط شهری. 
۲-تناســب وسعت محل اجتماع با جمعیت. 
۳-امکان دیده شــدن و شنیده شدن صدای 
تجمع کننــدگان برای ســایر شــهروندان و 
رسانه ها. 4-قابلیت حفاظت انتظامی و امنیتی 
محــل. 5-فراهم بودن امــکان حضور فوری 
نیروهای امدادی در محل در صورت ضرورت. 
6-دور بــودن از محل هــای دارای رده های 
حفاظتی. 7-عــدم ایجاد اخــلال جدی در 
خدمات رســانی روزانه دولت و بخش عمومی 
به مردم. ۸-دور بودن از محل های دارای تردد 
زیاد و عدم ایجاد انسداد شدآمدی )ترافیکی( 

غیرقابل انتقال به سایر مسیرها. 
۹-عدم قــرار گرفتن ناخواســته دیگران در 
تجمع یا تســهیل پیوستن افراد باانگیزه های 
دیگر بــه آن. ۱0-حتی المقــدور عدم ایجاد 
اخلال شــدید در کسب وکار و فعالیت روزانه 

سایر شهروندان.«
امــا این تلاش دولت بــا ورود هیات عمومی 
دیــوان عدالت اداری بی نتیجــه ماند. دیوان 
عدالت اداری مصوبــه دولت مبنی بر تعیین 
مکان های تجمع گروه های مختلف در تهران 
و شهرســتان ها را مغایر قوانین دانست و آن 
را ابطال کرد. این هیــات که چنین رأیی را 
با شکایت سه نفر از شــهروندان صادر کرد، 
در متن رأی خود مصوبــه دولت را برخلاف 
اصل ۲7 قانون اساســی دانسته و اعلام کرده 

که اصل بر آزادی تجمع است و این اصل قابل 
محدود کردن نیست.

در همان زمان شورای شهر تهران که در اختیار 
اصلاح طلبان بود و همچنین مجلس دهم که 
اکثریت کرســی های آن را اصلاح طلبان در 
اختیار داشــتند نیز مشابه همین طرح را در 
مجلس پیگیــری کردند. البتــه نمایندگان 
مجلس و شورای شــهر تأکید داشتند چون 
طی ســال های گذشته اســتفاده از ظرفیت 
اصل بیست و هفتم قانون اساسی محدودشده 
اســت آنان می خواهند با قانون گذاری مجدد 
زمینه استفاده از این ظرفیت را فراهم کنند. 
به هرحال تلاش های شــورای شهر و مجلس 

هم بی نتیجه ماند.
حــالا از ابتدای امســال کــه اعتراضات در 
کشــور افزایش یافته است اصولگرایان هم به 
دنبال تکرار این تجربه آمده اند. محمدحسن 
آصفری، عضو کمیسیون شوراها و امور داخلی 
کشور از بررســی طرحی برای موضوع مجوز 
راهپیمایی هــای اعتراضی خبر داده اســت. 
او برای اینکه توضیــح بدهد چرا نمایندگان 
به دنبال این طرح هســتند صغری و کبری 
مختلفی چیده است و در نهایت استدلالی را 
گفته که پیش از او هــم دولت روحانی، هم 
مجلس دهم و هم شــورای شهر تهران از آن 
استفاده کرده بودند ولی به نتیجه ای نرسیدند. 
به گزارش رویداد۲4 محمدحســن آصفری 
نماینده اراک معتقد است، هم مجلس و هم 
دولت متوجه شده اند که فشار تورم بسیار زیاد 
است و به تبع آن، سفره مردم نسبت به گذشته 
خیلی کوچک شده است. او می گوید: »بخشی 
از فضای ایجادشده به تحریم های بین المللی 
علیه ایــران برمی گردد و بخشــی دیگر آن، 
داخلی و به خاطر تصمیمات نپخته ای است 

که از گذشته تا امروز گرفته شده است. 
دولت گذشــته هم همه را معطــل برجام و 
برداشــتن تحریم ها کرد و هیچ گاه لایحه ای 
را به مجلس در جهت اصلاح ساختار اقتصاد 
و جراحی اقتصادی نفرستاد. اگر این روند از 

گذشته به مرور آغاز می شد، اکنون شاهد این 
حجم از فشار بر زندگی مردم نبودیم.«

آصفری در پاسخ به اینکه مماشات مجلس با 
دولت تا چه زمانی ادامه خواهد داشت؟ گفت: 
»به اعتقاد من، مجلس تا کنون در نظارت بر 
کار دولت، کوتاهی نکرده است. تذکر، سؤال و 
حتی استیضاح هایی که در دستور کار است 
این گواه را می دهد. با این تفاسیر، دولت هم 
متوجه برخی مسائل شــده است و ازاین رو، 

سرعت جراحی اقتصادی را کم کرده است.«
نماینده اراک در واکنــش به فضای امنیتی 
کشــور که به تبع اعتراضات مردمی شــکل 
گرفته اســت، گفت: »اعتــراض به وضعیت 
اقتصادی حاکم بر جامعه و اساساً هر اعتراضی 
که بدون ســلاح باشــد، اجازه آن در قانون 

اساسی دیده شده است.
 شایســته نیســت فردی به نفسِ اعتراض 
مســالمت آمیز، اعتراض کنــد. موضوعی که 
نگرانی ها را زیاد کرده، حضور افرادی اســت 
که بعضاً شکمشــان سیر اســت، اما در این 
اعتراضات مردمی و صنفی، دنبال سوءاستفاده 
هستند. به طور مثال، اعتراض بازنشسته ها و 
معلمان حق است، ولی باید افراد غیر مرتبط را 
از این صنف ها جدا کرد. ازاین رو در کمیسیون 
شوراها و امور داخلی کشور، در حال بررسی 
طرحی هستیم که اجازه راهپیمایی با مجوز 
را بــه معترضان بدهیم. حتــی می خواهیم 
فضایــی را ایجاد کنیم که محل تجمع را هم 
خود معترضان پیشنهاد کنند. اگر این موضوع 
به قانون تبدیل شــود، فضای امنیتی کمتر 
می شود، زیرا سوءاستفاده گران را می توان از 

معترضان واقعی تشخیص داد.«
این سخنان آصفری نشان می دهد که دولت 
و مجلس هر دو پذیرفته اند که شرایط سخت 
اقتصادی علت اصلی شــکل گیری اعتراضات 
اقشار مختلف مردم است و با توجه به سطح 
نارضایتی ها نمی توانند مانع آنان شــوند ولی 
درعین حال تلاش دارند که آن را به شــیوه 

گذشتگان کنترل کنند.

مجلس همچنان راه های امتحان شده را دنبال می کند

ساماندهی اعتراضات، تکراری و نافرجام

همدلی|  اواخر سال گذشته دستور سید ابراهیم رئیسی برای 
ریشــه کن کردن فقر مطلق تا قبل از پایان سال واکنش های 
زیادی در پی داشت. حالا معاون اول رئیس جمهوری هم دوباره 
شبیه همان سخنان را مطرح کرده و وعده داده که خیلی زود 

فقر را ریشه کن می کنند.
محمد مخبر صبح دیروز )شنبه( هم زمان با هفته ازدواج و در 
مراسم اهدای بیست ویک هزارمین سری جهیزیه ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره(  که با عنوان پویش ملی احسانه برگزار 
شد، با اشــاره به امکانات و ثروت طبیعی فراوان کشور تأکید 
کرد: »کمتر کشوری در دنیا سراغ داریم که با سرمایه گذاری 
چند میلیارد دلاری در ظرف شش ماه نه تنها بازگشت سرمایه 
داشــته باشد بلکه به سودآوری نیز برســد و این مزیت ها در 
بخش هــای مختلف مثل نفت، معدن و دریــا وجود دارد که 
می توان با برنامه ریزی مناسب و اتخاذ اقدامات لازم مشکلات 

کشور در این حوزه حل شود.«

مخبر با اشــاره بــه اینکه نقدینگــی مردم باید به ســمت 
ســرمایه گذاری در پروژه های کلان اقتصادی کشــور هدایت 
و مدیریت شــود، خاطرنشــان کرد: »نقدینگی مردم باید به 
فرصتی برای رشد و توسعه اقتصادی کشور تبدیل و همچنین 

زمینه های یک ســرمایه گذاری مطمئن بــرای مردم از طرف 
دولت فراهم شود.«

وی تصریح کرد: »باید بســتری برای سرمایه گذاری در کشور 
ایجاد شود که به سرعت مشکلات خانواده هایی که با مشکلات 
اقتصادی مواجه هستند حل شود که البته دولت برنامه هایی 

جدی و سریع برای حل مشکل فقر در کشور دارد.«
مخبر با تأکید بر اینکه اجرای طرح حذف ارز ترجیحی از اهداف 
اصلی دولت برای حذف فقر در کشــور است، گفت: »در سال 
گذشته ۳60هزار میلیارد تومان یارانه در کشور اختصاص داده 
شد اما این توزیع یارانه به گونه ای بود که طبق آمار ۲0میلیون 
نفر در کشــور از این یارانه دولت در ســال گذشته کمترین 
استفاده را بردند. اجرای طرح حذف ارز ترجیحی اولین حلقه 
از اصلاحات اقتصادی کشــور بود و البته دولت درصدد است 
با ایجاد خلق ثروت و اشــتغال زایی مشکلات زندگی طبقات 

آسیب پذیر جامعه را در اسرع وقت حل کند.«

وعده دوباره دولت برای رفع سریع فقر

همدلی| بسیاری می دانند که حالا رابطه دولت و مجلس وارد 
یک مرحله کشــمکش علنی شده است. تعداد قابل توجهی از 
نمایندگان مجلس شــورای اسلامی سعی می کنند که وزرا را 
اســتیضاح کنند. هرچند که اعضــای دولت می گویند انگیزه 
نمایندگان نه بهبود شــرایط عمومی کشور بلکه امتیازگیری 

شخصی و جناحی است.
 بااین حال به نظر می رسد که نمایندگان درحالی که علناً دولت 
را به باد انتقاد می گیرند در پشــت پرده در حال چانه و رایزنی 
درباره موضوعات مختلفی هستند که یک سر آن به انتخابات 

مجلس آینده نیز برمی گردد.
یک عضو هیات رئیسه کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلــس از دیدار صمیمانه اعضای کمیســیون اصل ۹0 و 
گروهی از نمایندگان با رئیس جمهور خبر داد. روح الله نجابت 

نماینده مردم شــیراز در مجلس شــورای اسلامی این خبر را 
اعلام کرده و در صفحه شــخصی خود در توییتر، محورهای 
این دیدار را علنی کرده اســت. نگاهی به محورهای این دیدار 
به خوبی نشــان می دهــد که یکی از دغدغه هــای اصلی این 
روزهای نمایندگان چه موضوعی است. نجابت نوشته:  »صبح 
روز پنجشــنبه همراه با دیگر همکاران عضو  کمیسیون اصل 
۹0 فرصتی دســت داد تا دیدار صمیمانه ای با رئیس جمهور 
داشته باشیم. از منظر وظایف نظارتی کمیسیون، مشخصاً طرز 
کار دستگاه های اجرایی، چهار نکته را خطاب به رئیس جمهور 
محترم متذکر شدم:۱- لزوم تسریع در همکاری وزارت کشور 
در طرح اصلاح حوزه های انتخابیه و افزایش تعداد نمایندگان 
که مقدمه اصلاح قانون انتخابات می تواند باشد. ۲- لزوم ورود 
به فرآیندهای غلط سازمان غذا و دارو کشور ۳- ضعف وزارت 

راه و شهرســازی در بخش حمل ونقــل 4- ضرورت تغییر در 
بخش های تصمیم ساز سازمان برنامه وبودجه در موضوع قانون 

برنامه هفتم توسعه.
مهم ترین نکته از محورهای ایــن دیدار بحث انتخابات آینده 
مجلس شورای اسلامی است. این نشان می دهد که گمانه زنی ها 
از ورود زودهنگام نمایندگان به مسئله انتخابات آینده صحیح 
است و از حالا بخش قابل توجهی از نمایندگان نگران انتخابات 
پیش رو هستند و به همین خاطر فعالیت در این زمینه را هم 
شروع کرده اند. احتمالاً رایزنی های این نمایندگان با رئیسی هم 

بخشی از این دغدغه باشد.
به غیراز این دیگر محورهای این جلســه مشخص می کند که 
فشارهای نمایندگان بر رئیسی برای اعمال تغییرات در ترکیب 

کابینه و وزارتخانه ها همچنان ادامه دارد.

رایزنی پشت پرده نمایندگان با دولت

تحلیل انتقادات تند قالیباف
 به برخی اصولگرایان

علی تاجرنیا به عنوان یک سیاستمدار اصلاح طلب و 
فردی که سابقه کار در پارلمان را نیز دارد با انتقاد 
از نوع ادبیات محمدباقر قالیباف می گوید؛ استفاده 
از برخی الفاظ تند در قبال مخالفان و منتقدان، آن 
از ســوی فردی که در مقام ریاست مجلس شورای 

اسلامی قرار دارد، شایسته نیست.
او تأکید می کند؛ برخی از سیاستمداران هنگامی که 
در تنگنا قرار می گیرنــد و ابهاماتی درباره عملکرد 
ایشــان مطرح می شــود، با حمله به دیگران سعی 

می کنند به نوعی فرار روبه جلو کنند.
علی تاجرنیا فعال سیاسی اصلاح طلب در گفت وگو با 
سایت دیده بان ایران درباره انتقادات اخیر محمدباقر 
قالیباف از برخی فعالان سیاسی به اصطلاح انقلابی، 
اظهار داشــت: امروز شاهد هســتیم که برخی از 
اصولگرایان عــلاوه انتقاد از هم اقــدام به تخریب 

یکدیگر می کنند.
وی گفــت: به نظر می رســد علاوه بــر ایجاد یک 
شــکاف نسلی میان اصولگرایان، آن ها دچار شکاف 

ایدئولوژیکی نیز شده اند.
این نماینده مجلس ششــم با یادآوری تلاش های 
صورت به جهت یکدست کردن سیستم حکمرانی 
در سال های اخیر، ابراز داشت: بررسی دو انتخابات 
مجلس شــورای اسلامی و ریاســت جمهوری در 
ســال های اخیر نشــان می دهد که تلاش ها برای 
ایجاد یک حاکمیت یکدســت سیاسی جواب داده 
است؛ اما از سوی دیگر شاهد هستیم که ناکارآمدی 
این جریان نیز مشخص شــده و در چنین شرایطی 
بخش هایــی از اصولگرایــان یکدیگر بشــدت نقد 

می کنند.
تاجرنیا تأکید کرد: نوع مواجهه اصولگرایان باهم و 
نقدهای تندی که به یکدیگر وارد می کنند آن قدر 
شدید است که حتی نمونه آن را نمی توان در رفتار 

اصلاح طلبان در قبال یکدیگر پیدا کرد.
تاجرنیا در بخش دیگری از این گفت وگو با دیده بان 
ایــران با نقد عملکرد محمدباقــر قالیباف در ادوار 
مختلف، عنوان داشت: نباید فراموش کنیم که آقای 
قالیباف محصول غیررقابتی ترین و درعین حال غیر 
مشــارکتی ترین انتخابات در ادوار مختلف پارلمان 
اســت. علاوه بر او، وقتی که یــک مجلس با درصد 
مشــارکت پایین مردم در انتخابات شکل می گیرد، 

نمی توان اعضای آن را عصاره فضائل ملت دانست.
تاجرنیا اضافه کرد: سوابق به جامانده از آقای قالیباف 
در »شهرداری تهران« و »ناجا« هنوز نقاط تاریک 
دارد. هنوز به پرونده های فساد زمان او در شهرداری 
تهران و همچنین برخی مشــکلات پیش آمده در 

دوران فرماندهی ناجا رسیدگی نشده است.
ایــن فعال سیاســی اصلاح طلب با رفتارشناســی 
برخی سیاســیون، عنوان داشت: کسانی که بیش 
از در مظان اتهام و ســؤال هستند، سعی می کنند 
با ادبیات تهاجمی نســبت به دیگران؛ اقدام به فرار 

روبه جلو کنند.
تاجرنیا با نقد اظهارات اخیر قالیباف در قبال برخی 
از سیاسیون، اظهار داشت: الفاظی که آقای قالیباف 
در ســخنرانی اخیر به کار بردند، در شأن مدیران 

رده بالا در جمهوری اسلامی نبود.

علی بیگدلی:
سفر مذاکره کننده ارشد ایران
 به روسیه جلوه خوبی نداشت

علی بیگدلی در تحلیل ســفر مذاکره کننده ارشد 
کشورمان به روســیه پس از پایان مذاکرات دوحه 
و همچنین اعلام این خبر از ســوی توییتر رسمی 
نمایندگی روسیه در سازمان های بین المللی مستقر 
در وین گفت: این ســفر به هیچ عنوان جلوه خوبی 
نداشــت و این گونه نشــان داد که ما برای کسب 
تکلیف از روســیه این سفر را برنامه ریزی کردیم و 
نشان از وابستگی تهران به مسکو داشت. همین کار 
را اگر کشوری در قبال آمریکا انجام می داد آن زمان 
ما به عنوان وابستگی آن کشور به واشنگتن تفسیر 
می کردیم. قطعاً ایــن ملاقات و این مذاکره به نفع 
منافع روســیه بود چراکه این طور وانمود شد که ما 
باید گزارش مذاکرات دوحه را ابتدا به طرف روسی 
اعــلام کنیم تا آن ها تصمیــم بگیرند که ایران چه 

مسیری را طی کند.
به گزارش ایلنــا، وی ادامه داد: بایــد ببینیم تیم 
مذاکره کننــده ایران در مشــورت بــا روس ها چه 
تصمیمــی می گیــرد و مذاکرات چــه زمانی و در 
کجــا ادامه خواهد یافت. حالا گویی تهران در قبال 
قطعنامه شــورای حکام خواسته دیگر مذاکرات در 
وین برگزار نشــود و باید ببینیــم باز هم مذاکرات 
چرخشــی و در کشــورهای مختلف برگزار خواهد 
شــد یا خیر؟ وی افزود: روس ها با انتشار این خبر 
خواســتند مانور قدرتی را در مقابل آمریکا و غرب 
اجــرا کنند و نشــان دهند تهــران تصمیم بدون 
مشــورت با آن ها اتخاذ نخواهد کرد و این کشــور 
همچنان در ماجرای برجــام قدرتمند و تأثیرگذار 
اســت. وی ادامه داد: روسیه به دنبال این است که 
نشان دهد در شــرق مثلث قدرت روسیه، چین و 
ایران را تشکیل داده و گویی ایران هم از حضور در 
این مثلث خوشحال است اما باید بدانیم این دیدار 
و انتشــار آن به نفع منافع ایران نیست و استقلال 

دستگاه سیاست خارجی ما را زیر سؤال می برد.
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سازمان 
روزنامهآگهی ها
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